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Protokół Nr XII.2020 

z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 6 marca 2020 roku 

1. Otwarcie XII sesji rady powiatu. 
Otwarcia XII sesji dokonał Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak. Otwieram XII sesję 
Rady Powiatu Żagańskiego. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co zapewnia 
możliwość podejmowania uchwał. Nieobecni Radni: Jerzy Bielawski, Paweł Chylak, Piotr 
Kowalski, Tomasz Hucał, Mariusz Krugły. Witam obecnych na sali: Zarząd Powiatu, 
Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: sesja zwołana jest na wniosek Zarządu Powiatu, 
więc zmiany do porządku obrad może zaproponować wnioskujący. Czy Zarząd Powiatu 
proponuje zmiany do porządku obrad? 
Starosta Henryk Janowicz zaproponował wprowadzić do porządku obrad uchwałę w sprawie: 
- wyrażenia zgody na złożenie wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania 

wojskowego w Technikum im. Generała Władysława Andersa w Żaganiu. 
Radny Zbigniew Białkowski: nie chciałbym przysporzyć żadnych kłopotów, nie chciałem 
odzywać się na poprzedniej sesji, ale nie wiem, dlaczego wokół projektów uchwał oświatowych 
kręcie się trochę dziwna nuta, dlatego, że jak Państwo sobie zerkną na porządek ostatniego 
naszego spotkania i zerkną na projekty uchwał oświatowych to przy ostatniej jest tytuł 
właściwy, ale co jest podpięte, to myślę, że jeżeli ktoś tego nie zauważył, to myślę, że powinien 
na to zerknąć. Dlatego ostatni raz będę głosował nad projektami uchwał, które moim zdaniem 
zostają nam przekazane w ostatniej chwili i są bez uzasadnienia pisemnego, gdzie takowe 
powinno być. Dzisiaj podejmę to głosowanie, ale następnym razem od razu mówię, że nie będę 
głosował nad takimi uchwałami.   
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: Panie Zbyszku, sytuacje z sesjami nadzwyczajnymi 
i takimi wrzutkami są wyjątkowymi sytuacjami u nas w powiecie, więc to się nie zdarza często. 
Oczywiście porozmawiam z Panem Naczelnikiem Oświaty o to, żeby te uchwały były 
szczególnie uzasadniane, więc następne na pewno już będą według Pana potrzeby. 
Starosta Henryk Janowicz: to, że ta uchwała znalazła się na dzisiejszej sesji wynikło w trakcie 
przygotowań kwalifikacyjnych. Rozmawiałem z Panią Dyrektor, poprosiła, żeby to 
wprowadzić ze względu na to, że to są środki, które możemy pozyskać dla naszego szkolnictwa 
i dać następną możliwość kształcenia się młodzieży. To się stało w środę, jak byliśmy na 
spotkaniu, gdzie przygotowywaliśmy się do kwalifikacji wojskowych i rozmowa moja z Panią 
Dyrektor i Komendantem WKU, jakby zasugerowała, że warto do tematu wrócić i ten temat 
kontynuować dalej. W ramach dalszych wyjaśnień, zwróciłem uwagę i Pan Naczelnik wie, że 
ma przygotować już uchwały z pełnym uzasadnieniem. 
Wicestarosta Anna Michalczuk: 5 marca 2020 roku wpłynęło pismo od Pani Dyrektor do Rady 
Powiatu Żagańskiego stąd taki pośpiech, ponieważ istotne są terminy. Proszę nas nie posądzać 
o żadną złośliwość, ani brak przygotowania, bo mamy też obszerne uzasadnienie do tej uchwały 
i zaraz Pan Naczelnik skseruje i przekaże radnym. Być może w systemie się coś zdarzyło 
takiego, że to uzasadnienie się nie pojawiło. Bardzo przepraszam, bo to nie jest ani celowe 
działanie, ani nasza wina, ani złośliwość.  
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Starosta Henryk Janowicz: w środę 4 marca 2020 roku zapadła decyzja, 5 marca 2020 roku 
wpłynęło odpowiednie pismo, 6 marca 2020 roku już jest na posiedzeniu Rady Powiatu. Z tego 
względu, że czasami nie mamy wpływu na to tak, jak byśmy chcieli, to jest pewna procedura, 
możliwość pozyskania pieniędzy. Panie Radny nikt nie chce niczego zataić, informacje będą 
przekazywane na czas, uchwały będą wszystkie opisywane, opiniowane, na pewno takie rzeczy 
nie będą miały więcej miejsca.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie propozycję zmiany porządku 
obrad. 
Zmiana porządku obrad została przyjęta jednogłośnie, przy udziale 14 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania zmiany porządku obrad stanowi załącznik do protokołu 
z obrad sesji. 
Na obrady sesji przyszedł Radny Tomasz Hucał, w dalszych obradach sesji brało udział 15 
radnych. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie porządek obrad po 
wprowadzonych zmianach. 
Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty jednogłośnie, przy udziale 15 
radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania porządku obrad stanowi załącznik do protokołu z obrad 
sesji. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie XII sesji rady powiatu. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Podjęcie uchwały Nr XII.1.2020 w sprawie zmian budżetu. 
4. Podjęcie uchwały Nr XII.2.2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żagańskiego na lata 2020 – 2025. 
5. Podjęcie uchwały Nr XII.3.2020 w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku  

o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Technikum im. 
Generała Władysława Andersa w Żaganiu. 

6. Zamknięcie obrad XII sesji. 

3. Podjęcie uchwały Nr XII.1.2020 w sprawie zmian budżetu. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała w sprawie zmian budżetu jest wywoływana w 
związku ze zwiększeniem planu na wydatkach majątkowych na zadaniu „Przebudowa drogi 
powiatowej 1064F”, jest to droga, która będzie budowana ze środków Ministerstwa 
Infrastruktury. W związku z tym, że musimy zrobić wznowienie pasa drogowego, wznowienie 
punktów granicznych, są to prace geodezyjne, które są oszacowane wstępnie na 95.940.000,00 
zł. Te pieniądze nie mieszczą się w planie finansowym na rok 2020, ponieważ w 2020 roku 
mieliśmy kwotę 230.000,00 zł zaplanowaną na tą inwestycję. Będziemy wnioskować o zmianę 
harmonogramu i te prace geodezyjne są bardzo ważne, żeby nie wejść w pas nadleśnictwa albo 
osób fizycznych. Na tym zadaniu zwiększa się plano 40.000,00 zł, z tym, że ten plan 
przeniesiony zostanie z roku 2021 na rok 2020. Jest to tylko techniczna zmiana, my środków 
własnych nie angażujemy w to zadanie. Następną zmianą są zmiany wynikającą z wniosku 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, zmiany w planie finansowym dochodów i wydatków 
w kwocie 3.000,00 zł. Wprowadzone zostaną również zmiany na zadaniu z zakresu 
administracji rządowej. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 15 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr XII.1.2020 w sprawie zmian budżetu, 
stanowi załącznik do protokołu. 
4. Podjęcie uchwały Nr XII.2.2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żagańskiego na lata 2020 – 2025. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w treści literalnej w §4 wprowadza się następne 
upoważnienie dla Zarządu Powiatu. To upoważnienie było wprowadzone w uchwale w sprawie 
uchwalenia budżetu powiatu żagańskiego, ale nie było wprowadzone w wieloletniej prognozie 
finansowej. W związku z tym naprawiam ten błąd i wprowadzam również upoważnienie do 
wieloletniej prognozy finansowej, ponieważ w tym paragrafie jest również mowa  
o przedsięwzięciach. Wprowadza się jedno nowe przedsięwzięcie, jest to budowa domów 
dziecka. W związku z tym, że staje się to zadanie, zadaniem trzyletnim, w 2019 roku zostały 
wykonane dokumentacje, w 2020 roku będzie budowany jeden dom dziecka, a w 2021 drugi. 
Ponieważ chcemy ogłosić przetarg na budowę dwóch domów dziecka, potrzebna jest podstawa 
finansowa, że to zadanie jest wprowadzone i to zadanie wprowadza się w przedsięwzięciach  
w wieloletniej prognozie finansowej. Zwiększa się również o 40.000.000,00 zł na zadanie 
„przebudowa drogi 1064F’ i tu przesuwa się środki z 2021 roku na rok 2020. Załącznik nr 1 
ulega zmianie tylko w tych kwotach, które zostały zmienione uchwalą Zarządu Powiatu  
i ostatnią uchwałą Rady Powiatu.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 15 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr XII.2.2020 w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2020 – 2025, stanowi załącznik do 
protokołu. 
5. Podjęcie uchwały Nr XII.3.2020 w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku  

o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Technikum im. 
Generała Władysława Andersa w Żaganiu. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: 5 marca 2020 roku Pani Dyrektor złożyła wniosek  
o wywołanie przedłożonej uchwały. Uchwała wraz z uzasadnieniem została przekazana do 
Biura Rady, ale dlaczego nie został przesłany projekt uchwały z uzasadnieniem trudno jest mi 
powiedzieć. Pani Dyrektor prosi o wyrażenie zgody w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie 
na utworzenie w technikum oddziału przygotowania wojskowego. Taki wniosek należy złożyć 
do dnia 31 marca danego roku. Rozporządzeniem Ministra Obrony Narodowej określono limit, 
na 130, więc w roku szkolnym, który rozpocznie się w 2020 roku, limit zezwoleń na 
prowadzenie oddziałów przygotowania wojskowego wynosi 130, na terenie naszego kraju. Pani 
Dyrektor bardzo prosi o wyrażenie zgody, ponieważ szkoła od lat kształci uczniów w zakresie 
wojskowym, dlatego zasadne jest kontynuowanie i złożenie takiego wniosku. 
Starosta Henryk Janowicz: chciałem tylko dodać, dlaczego ten pośpiech jest taki ważny, to, co 
powiedział pan Naczelnik. W całym kraju jest ciężko dostać dotację i zgodę na prowadzenie 
klas mundurowych, to nie jest tak, że chcemy i prowadzimy. Ministerstwo Obrony Narodowej 
ściśle określa warunki, ile może być w całym kraju, kto może to prowadzić i które szkoły 
spełniają warunki. Jest to ścisła współpraca samorządu, oświaty i Ministerstwa Obrony 
Narodowej. Ja to wszystko koryguję, jakby przez WKU, Dowództwo 11 Dywizji  
i Ministerstwo, dlatego te decyzje od 4 marca, gdzie byłem na kwalifikacji wojskowej, gdzie 
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był Komendant WKU, byli inni wojskowi, Pani Dyrektor i momentalnie tą decyzję podjęliśmy, 
bo była szansa, że otrzymamy środki i będziemy mogli prowadzić klasy mundurowe. To nam 
przyciąga bardzo dużo młodzieży do szkół, bo dzięki temu nasze szkoły, nie to, że tracą te 
dzieci, ale jeszcze zdobywamy z innych województw, między innymi z województwa 
dolnośląskiego. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radny Zbigniew Białkowski: prosiłem o to uzasadnienie, ponieważ w uzasadnieniu widzę, że 
znalazł się punkt, który mnie interesuje, że zobowiązuje się organ prowadzący szkołę do 
ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego. Wiemy, że ten oddział 
ma zacząć funkcjonować od 1 września 2020 roku, z czego się cieszymy, bo ja zawsze byłem 
za tym, żeby tworzyć oddziały i nie tylko w tej szkole, ale wcześniej również chodziło o szkołę 
branżową II stopnia, szkoda, że się wtedy nie udało, ale teraz próbujmy, jestem jak najbardziej 
za. Chciałbym jednak usłyszeć, czy mamy przewidziane środki, jeżeli wzrosną koszty w szkole 
i czy będą one refundowane i finansowane przez powiat? 
Wicestarosta Anna Michalczuk: będzie to ta sama szkoła, która już istnieje tzw. klasa 
wojskowa, mundurowa. Przyjmuje ona teraz oddziały przygotowania wojskowego. 
Ministerstwo Obrony Narodowej jakby wymusza na nas użycie określonej nazwy i stąd właśnie 
ta uchwała. Szkoła funkcjonuje w ramach projektu, który Pani Dyrektor podpisała już wcześniej 
i otrzymaliśmy dotację celową na prowadzenie klasy mundurowej w wysokości 140.000,00 zł, 
czyli nie będą potrzebne dodatkowe środki na prowadzenie tej szkoły, bo to będzie w ramach 
istniejącego budżetu. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 15 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr XII.3.2020 w sprawie wyrażenia zgody na 
złożenie wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego  
w Technikum im. Generała Władysława Andersa w Żaganiu, stanowi załącznik do protokołu. 
6. Zamknięcie obrad XII sesji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak wyznaczył Radnego Leona Cuprycha oraz Radnego 
Jacka Grzelaka do zapoznania się z protokołem z XII sesji rady Powiatu Żagańskiego z dnia  
6 marca 2020 roku. 

     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: zamykam obrady XII sesji Rady Powiatu 
Żagańskiego.  

 
  Obrady sesji zakończono o godz. 930.  
 
               Protokołowała  

          Henryka Świątek  

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Sebastian Galasiak 

 


